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خبر
عضو کمیسیون فرهنگی مجلس در گفت و گو با »ایران«:

متخلفان پرونده فساد باید فوری محاکمه شوند

عضـــو  هاشـــمی،  قاضـــی زاده  احســـان 
کمیســـیون فرهنگـــی مجلـــس شـــورای 
اســـامی در واکنـــش به گزارش منتشـــر 
شده درباره فســـاد بزرگ در فوتبال ایران 
به خبرنگار »ایران« گفت: »من همیشـــه 
امیـــدوارم که اخبار فســـاد در هر حوزه ای 
واقعیت نداشته باشد اما با توجه به انتشار 
برخی اخبار در رســـانه های خبر امیدوارم 
ع وقت قوه قضائیه با رســـیدگی  در اســـر
فوری و خارج از نوبت نتایج بررســـی های 
صورت گرفتـــه را به اطاع افـــکار عمومی 
برســـاند تا مرتکبیـــن تخلفـــات رخ داده 

مجازات شوند.«
وی در ادامـــه توضیـــح داد: »بـــا توجه به 
حساسیت موضوع گمانه زنی های فراوانی 
در خصوص این قبیل پرونده ها بویژه حوزه 
فساد در فوتبال، در محافل مختلف مطرح 
می شـــود، از این رو اطاع رســـانی بموقع 
قوه قضائیه می تواند شـــفافیت کامل را در 
این خصوص به وجود آورد و این اطمینان 
خاطر را برای اهالی فوتبال و افکارعمومی 
ایجاد کند که دستگاه های نظارتی و قضایی 
در برابر تخلف حساسیت ویژه ای دارند.«

قاضی زاده با اشـــاره به نبود شفافیت لازم 
در حوزه فوتبال بویژه هزینه های هنگفت 
برخی باشـــگاه ها و افزایش نرخ بی سابقه 
بازیکنان این رشـــته ورزشـــی توضیح داد: 
»نبود شفافیت مالی و ضعف شفافیت در 
افشـــای نرخ بازیکنـــان، مربیان و بودجه 
باشگاه ها باعث شـــده ابهامات اساسی و 
جدی در این حوزه به وجود بیاید، در حالی 
که امروز در تمام دنیا شفافیت حرف اول 
را می زند اما ما در فوتبال ایران از شفافیت 

فرار می کنیم.«
وی در ادامه توضیح داد: »مدیران فوتبال 
باید این حقیقـــت را درک کننـــد که امروز 
شـــفافیت نیـــاز اصلـــی این حوزه اســـت، 
افکارعمومـــی بایـــد در جریـــان جزئیـــات 
همه امـــور مالی، مالیاتـــی و قراردادها قرار 
گیرند، مـــا در فوتبـــال دنیا هـــر لحظه که 
اراده کنیـــم، می توانیـــم بـــه قراردادهـــای 
پیـــدا  دسترســـی  مربیـــان  و  بازیکنـــان 
کنیـــم امـــا در فوتبال ایـــران چنین خبری 
نیســـت. ایـــن موضـــوع تنهـــا بـــه بازیکن 
و مربـــی برنمی گـــردد بلکـــه بایـــد مدیـــر 
یـــک باشـــگاه هـــم ملزم شـــود حقـــوق و 
قـــراردادش را در ســـامانه های مالـــی در 
معـــرض دیـــد افکارعمومـــی قـــرار دهـــد، 
قطعاً اگر شـــفافیت وجود داشـــته باشـــد 
هیچ تخلفـــی صورت نخواهـــد گرفت و به 
این ترتیب زمینه خلق فســـاد کاهش پیدا 

خواهـــد کرد.«
وی در پاســـخ بـــه این ســـؤال کـــه برخی 

منتقدان معتقدنـــد فوتبال ایران گروگان 
یک بانـــد مافیایی غیرقابل مهار اســـت، 
توضیـــح داد: »اگـــر در ورزش و فوتبـــال 
شـــفافیت و نظـــارت دقیق وجود داشـــته 
باشد، مافیا قدرت عملی برای عرض اندام 
نخواهد داشت. ما قوانین کامل و جامعی 
داریم اما مشکل اینجاست که این قوانین 
و مقـــررات در حد همان آیین نامه و بند و 
تبصره می ماند. ما توقع داریم وزارت ورزش 
و دستگاه های نظارتی حساسیت بیشتری 
بـــه خرج دهند تا قوانین به درســـتی اجرا 
شود، آنگاه دیگر راهی برای فرار و دور زدن 
قانون وجود نخواهد داشـــت و متخلفان 

خیلی زود شناسایی می شوند.«
قاضی زاده هاشمی در پایان از اراده جدی 
مجلس در مســـیر مبارزه با فساد در حوزه 
ورزش و فوتبـــال خبـــر داد و گفـــت: »مـــا 
همان طور که در موارد قبلی ورود داشتیم 
در این فقـــره نیز به صورت جـــدی پیگیر 
ماجرا خواهیم بود و بـــا جدیت به دنبال 
برخورد با متخلفان هســـتیم امـــا در این 
مســـیر باید دولت و قوه قضائیـــه نیز کنار 
مجلس برای دســـتیابی به نتیجه دلخواه 
حضور داشته باشـــند تا فوتبال و ورزش از 
لوث هرگونه قانون شـــکنی و تخلف پاک 
شود. برای مقابله با دور زدن قانون توسط 
مدیران متخلف، اگر دستگاه های نظارتی 
و ســـه قوه کنار یکدیگر باشند، می توانیم 
زودتر از آنچه تصور می شـــود پرونده فساد 

را تعیین تکلیف کنیم.«

گفت و گو

جواد حسینی
خبرنگار

 نکونام روی یامگا ریسک نمی کند
درحالی کـــه زمزمه هایـــی درباره بـــازی کردن کویـــن یامگا 
درهفته هـــای پایانـــی لیـــگ برتـــر بـــه گـــوش رســـید امـــا 
جـــواد نکونام قصـــد نـــدارد روی این بازیکن ریســـک کند. 
عصب هـــای چشـــم یامگا با وجـــود اینکه بـــه خوبی ترمیم 
شـــده اما از نگاه ســـرمربی و کادرپزشـــکی اســـتقال بازی 
دادن به ایـــن بازیکن نمی تواند تصمیمی درســـت باشـــد. 
حال شـــاید این بازیکـــن در هفته پایانی -اگـــر پای قهرمانی 
اســـتقال در میان باشـــد- نمادین دقایقی به میدان برود 

و هـــواداران آبی را خوشـــحال کند.

پرسپولیس با انتشار ویدیو مدعی شد

استقلال 18 امتیاز از اشتباهات داوری گرفته
از ابتدای فصل برخی از اعضای باشـــگاه و تیم اســـتقال 
مدعـــی شـــده بودنـــد پرســـپولیس بخش عمـــده ای از 
امتیازهـــای خود را با اشـــتباهات داوری به دســـت آورده 
اســـت تـــا اینکـــه حمیدرضـــا رجبـــی مربی اســـتقال و 
دســـتیار معتمد نکونام در نشســـت خبری قبل از بازی 
با برشـــمردن چنـــد مورد از ایـــن اشـــتباهات در این باره 
صحبت کرد و گفت پرســـپولیس 14 امتیاز با اشتباهات 
داوری به دســـت آورده اســـت. با توجه به حساس شدن 
رقابت هـــای لیگ در ســـه هفتـــه پایانی و جدال بســـیار 
نزدیـــک در راه قهرمانـــی حالا باشـــگاه پرســـپولیس هم 
درصـــدد مقابله بـــا ادعای مربی اســـتقال و آنچه برخی 
مدیـــران، اعضـــای تیـــم و هـــواداران تیم رقیـــب مطرح 
می کننـــد، برآمـــده و با انتشـــار ویدیویی از اشـــتباهات 
محرز داوران در بازی های اســـتقال امتیازهای کســـب 

شـــده بابت این اشـــتباهات را برشـــمرده است.

امیـر عابدینـی در گفت و گو 
پرونـده  دربـاره  »ایـران«  بـا 
اخیـراً  کـه  فوتبـال  در  فسـاد 
رسـانه ای شـده اسـت و اینکه 
چـرا هیـچ گاه شـاهد پاکسـازی 
ایـن  در  حسـابی  و  درسـت 
رشته ورزشی نیستیم، 

گفـت: »روز گذشـته بـا اسـنپ بـه دفتـر 
هـواداران  مسـیر  در  می رفتـم.  کارم 
اسـتقال را دیدیـم که بـا پرچم های آبی 
بـه سـمت اسـتادیوم می رفتنـد. در ایـن 
بین راننده اسنپ جمله عجیبی به من 
گفت: »طفلکی ها نمی دانند اسیر مافیا 
هستند!« این یعنی ذهن جوان ایرانی و 
مـردم ما به ایـن گونه آلودگی های فکری 
پوشـیده شده اسـت و باعث شده است 
تا تشـخیص سـره از ناسره سـخت شود. 
اینکه چه کسی خوب است و چه کسی 
می شـود؟  اینطـور  فضـا  زمانـی  چـه  بـد. 
زمانـی کـه کاف سـردرگم و در خود 
تنیده باشـد و نمی توانید سرنخ 
را پیـدا کنید. فوتبال ما امروز 

چنیـن وضعیتـی دارد.«
 وی ادامه داد: »این درد 
برای امـــروز نیســـت و 
در ادوار مختلـــف بوده 
اســـت. مـــن به 

صـــورت ریز با جزئیـــات دربـــاره پرونده 
اخیر خبر ندارم اما ممکن اســـت بحث 
یـــک تیم باشـــد. هرچنـــد بـــه نظر من 
بحث تیم ها، مدیریت ها و آدم هاست. 
تیـــم داری  یـــک  لیـــگ  یـــک روزی در 
می کردم و دوســـتی به من زنـــگ زد که 
شـــما چه ببرید و چه ببازید، در جدول 
مانده اید و برایتان نتیجه مهم نیســـت، 
پـــس حاجی جان بـــرای این بـــازی تیم 
دوم خـــود را در زمیـــن بگـــذار. مـــن در 
واکنـــش بـــه این بنـــده خدا گفتـــم »تو 
رفیـــق مـــن هســـتی و ای کاش چنیـــن 
چیـــزی را از مـــن نمی خواســـتی، اگر در 
رفاقـــت مـــن را شـــناخته بـــودی هیچ 
ح  وقـــت چنیـــن درخواســـتی را مطـــر
نمی کـــردی. درســـت اســـت بـــه مـــن 
امتیـــازی نمی دهنـــد و نتیجـــه به حال 
تیمـــم تأثیر نـــدارد امـــا تـــو در رقابتی و 
اگـــر ایـــن کار را بکنـــم حـــق دیگـــری را 

ضایع کـــرده ام!«

 وی تصریـــح کـــرد: »این اتفاقـــات برای 
امروز نیســـت. اگر مسئولان فدراسیون 
پاکسازی  باشـــگاه ها نخواهند  و  فوتبال 
کنند، کار را تمیـــز کنند و وقت بگذارند 
اتفاقـــات نامیمـــون در تضییـــع حقوق 
باشـــگاه هایی که واقعاً دارند ســـالم کار 
می کنند، می افتد و آنها اســـیر شـــرایط 
می شـــوند. می رســـد بـــه امـــروزی کـــه 
همـــه می گویند یـــک اتفاقی افتـــاده اما 
کســـی ریـــزش را نمی دانـــد شـــاید هم 
جـــرأت نمی کنند بـــه ســـمتش بروند. 
من اگر ریـــزش را بدانـــم رحم نمی کنم 
و بـــا آمـــار حرف هایـــم را می زنـــم. اگـــر 
بخشـــی از بـــدن درگیر تومـــور بدخیم 
پـــس  کنـــد،  رشـــد  نمی گذاریـــد  شـــد 
همیـــن امروز جلوی این غده ســـرطانی 
را بگیریـــد. اگـــر ایـــن کار را نکنیـــد کل 
سیســـتم فوتبال زیر ســـؤال می رود، در 
غیـــر این صـــورت باید فاتحـــه فوتبال را 

بخوانید.«

شفاف سازی عابدینی از بخش های دیگر فساد

غده فساد را جراحی نکنید، باید فاتحه فوتبال را بخوانیم
 شهاب رستگار

خبرنگار

پایدانهدرشتهایفوتبالبهپروندهمبارزهبافسادبازمیشود

سونامی بزرگ در راه است

ماجرای فســـاد گسترده در فوتبال و 
عزم ارکان قضایی برای مبارزه با این 
جریـــان، تبدیل به ســـوژه مهم این 
روزهای فوتبال ایران شـــده اســـت. 
بعد از مطرح شـــدن نام چند مدیر 
سرشناس باشگاهی و فدراسیونی و 
به میان آمدن نـــام چندین ایجنت 
و دلال و همچنیـــن یکـــی دو مربی، 
حالا بـــه نظر می رســـد ایـــن پرونده 
با گســـتردگی بیشتری روبه رو باشد.

طبـــق اطاعـــات بـــه دســـت آمده 
ایـــران، آنچـــه تاکنـــون  خبرنـــگار 
برما و بـــا آن برخورد شـــده، بخش 
کوچکـــی از پرونده ای بزرگ اســـت 
و در واقـــع تاکنـــون فقط نـــوک قله 
از کـــوه یخـــی کـــه بخش زیـــادی در 
آن هنـــوز پنهان مانده، فاش شـــده 
اســـت. این ماجراها مربوط به سال 
1400 و بعد از آن اســـت اما اســـتارت 
جلســـات ارکان قضایی بـــا مقامات 
فدراســـیون فوتبـــال از حـــدود یک 
ماه ونیم پیـــش بوده و حالا تبعات و 
آثار آن مشـــخص می شود. اما ماجرا 
فقط بـــه فوتبالی ها ختم نمی شـــود 
و جریان هایـــی مرتبط با این پرونده 
کـــه ظاهـــراً اصـــل فعالیتشـــان در 
خارج از فوتبال اســـت نیز پایشـــان 

به این پرونده باز شـــده اســـت. این 
بار عـــزم دســـتگاه قضایـــی در کنار 
حمایت مجلـــس و جدیـــت وزارت 
ورزش و جوانان در برخورد با فساد، 
یک مثلث قدرتمند را تشـــکیل داده 
که قرار اســـت تا رســـیدن به نتیجه 
دلخواه و ایجاد یک پاکســـازی بزرگ 
در فوتبـــال، ایـــن همـــکاری ادامـــه 

داشـــته باشد.
نتیجـــه این همـــکاری و عـــزم ارکان 
قضایـــی، قانونـــی و اجرایی، شـــاید 
ایجاد شـــوک هایی بزرگ در فوتبال 
ایـــران در هفته ها و ماه هـــای آینده 
باشـــد. گفتـــه می شـــود مقامـــات 
فدراســـیون فوتبـــال در جلســـات 
درون سازمانی و همچنین جلسات 
مشترک با ارکان قضایی و اطاعاتی 

مرتبـــط بـــا بررســـی این پرونـــده به 
این نتیجه رســـیده اند کـــه با برخی 
افـــراد درگیر در پرونده فســـاد که در 
فدراســـیون یا در بدنه فوتبال کشور 
سمتی دارند، قطع همکاری صورت 
گیـــرد تـــا رأی نهایی پرونده روشـــن 
شـــود. این تئوری وقتی تقویت شـــد 
که دیروز شـــایعه یا خبر غیررســـمی 
اســـتعفای ســـهیل مهدی مســـئول 
کمیته مســـابقات ســـازمان لیگ در 
برخی رســـانه ها مطرح شد که البته 
همگی تأکید بر »غیررســـمی« بودن 
ایـــن خبر داشـــتند. فدراســـیون به 
این نتیجه رســـیده که دســـت کم تا 
پایان روند رســـیدگی بـــه پرونده، با 
این افراد همکاری نداشـــته باشـــد و 
در صورت محکوم شـــدن آنها، قطع 

همکاری دائمی شـــود اما در صورت 
تبرئه شـــدن امـــکان بازگشـــت این 
مدیـــران بـــه فوتبال وجـــود خواهد 

داشت.
آنچه مشـــخص اســـت، ایـــن روزها 
فدراســـیون فوتبال و بویـــژه کمیته 
اخـــاق ایـــن فدراســـیون، روزهای 
حســـاس و پرتنشـــی را پشت ســـر 
می گذارنـــد و شـــاید آنچـــه کـــه از 
دل جلســـات ایـــن روزها و بررســـی 
پرونده هـــا حاصـــل می شـــود، پای 
را هـــم  دانه درشـــت های فوتبـــال 
بـــه میـــان بکشـــد و یک ســـونامی 
در فوتبـــال ایـــران بـــه راه بینـــدازد؛ 
ســـونامی کـــه البتـــه نتیجـــه اش نه 
ویرانـــی، بلکـــه آبـــادی و پاکســـازی 

اســـت. فوتبال 

گزارش یک

خ حسابی فر
خبر نگار

یادداشت

 داوود عطایی

تکلیف فیرپلی مالی را همین امروز 
روشن کنید

 در فوتبـــال ایـــران بـــه خاطـــر عـــدم رعایـــت قوانین 
کپی رایـــت و عـــدم دریافـــت حـــق پخـــش تلویزیونی 
مســـابقات فوتبال که گـــردش مالی حداقـــل ۲0 هزار 
میلیـــارد تومانی دارد عماً چیزی بـــه نام تراز مثبت در 
باشـــگاه داری حرفه ای وجـــود ندارد. رقمـــی که تیم ها 
از حق پخـــش و تبلیغـــات دور زمین و اسپانســـرینگ 
دریافـــت می کنند بســـیار ناچیز وغیرحرفه ای اســـت. 
نکتـــه مهـــم دیگـــر اینکـــه باوجـــود رفتـــار نامتعارف 
دلالان فوتبالـــی کـــه بـــا برخـــی مدیـــران باشـــگاه ها 
هماهنگ هســـتند به صورت کاذب قیمـــت بازیکنان 
درجه دو و ســـه بشـــدت افزایـــش یافته اســـت. امروز 
دیگر قراردادهای بیســـت و ســـی میلیاردی در فوتبال 
مـــا تعجب برانگیـــز نیســـت درحالـــی کـــه بســـیاری از 
فوتبالیســـت های گرانقیمـــت یا کارایـــی لازم را ندارند 
یا به خاطر زندگی ورزشـــی غیرحرفـــه ای زمانی طولانی 
از هر فصـــل را به دلیـــل مصدومیت یـــا محرومیت از 
دســـت می دهنـــد. برخـــی هم بـــه دلیل سن وســـال 
بـــالا اکثر اوقـــات به نیمکـــت ذخیره تیم شـــان پیچ و 

مهره می شـــوند .
 حـــال با ایـــن اوصـــاف و باتوجـــه به کاهش ســـهمیه 
ایـــران در لیگ نخبـــگان بهترین روش این اســـت که 
دســـت اندرکاران فوتبـــال ایـــران و تصمیم ســـازان در 
فدراســـیون از همین هفته با اعام ســـقف بودجه هر 
باشـــگاه در لیگ برتر و لیگ یک تکلیف همه را روشن 
کننـــد. واضح اســـت کـــه نماینـــدگان ایـــران در لیگ 
نخبـــگان و لیگ آســـیا باید با نگاهی متفـــاوت بودجه 
دریافـــت کنند، در ســـطح بعدی نیز باشـــگاه هایی که 
تـــا رتبه دهـــم جـــدول در فصـــل جـــاری قرارگرفتند، 
می تواننـــد تـــا حـــد مشـــخصی بودجه بنـــدی داشـــته 
باشـــند. شـــش تیم قعـــر جدول نیـــز که همیشـــه در 
منطقه خطر هســـتند می توانند در رتبه بعدی ســـقف 
بودجـــه قـــرار گیرند. همیـــن فرمـــول بایـــد در لیگ 
آزادگان نیـــز به درســـتی پیاده شـــود. یعنـــی چهار تیم 
اول در حـــد۸0 تا صد میلیارد بودجه داشـــته باشـــند، 
تیم هـــای پنجم تا دوازدهـــم ۵0 تا ۸0 میلیارد و شـــش 
تیم قعرجـــدول این رقابت ها نیز تا ســـقف ۵0 میلیارد 

مجـــاز به هزینه باشـــند.
نکته مهم اینکه وقتی میزان بودجه هر رده مشـــخص 
شـــد، ارکان قضایی فدراسیون و ســـازمان لیگ عاوه 
بر نظـــارت دقیق و شفاف ســـازی کامـــل پرداختی های 
هـــر باشـــگاه و انتشـــار اســـناد مالـــی آنها روی ســـایت 
فدراســـیون و ســـازمان لیـــگ، همین امـــروز مجازات 
تخطـــی از ســـقف بودجـــه را بـــرای هـــر نـــوع تخلـــف 
اعـــام و در صـــورت وقـــوع بـــدون اغمـــاض اعمـــال 
کننـــد. همان طور کـــه در لیگ برتـــر انگلیس در فصل 
جـــاری از اورتون بـــه خاطر دلایل انضباطـــی و تخطی از 
آیین نامه هـــا در چنـــد مرحله امتیاز کم شـــد. در لیگ 
برتر ســـال آینده هم به طور مثال بابـــت هر ده میلیارد 
تومان تخلف در ســـقف بودجه یا امضای قرارداد دلاری 
بـــا بازیکنـــان داخلی جریمه ای از ســـه تا شـــش امتیاز 
منفی در نظر گرفته شـــود و در صـــورت وقوع تخلفات 

بعـــدی جرایم ســـنگین تری در نظر گرفته شـــود. 
تردیدی نیســـت اگـــر ارکان قضایی فوتبـــال و مدیران 
برج عاج نشـــین فدراســـیون و ســـازمان لیگ دو سال 
روی احـــکام انضباطـــی و جریمـــه واقعـــی تیم هـــای 
متمول و متخلف پافشـــاری کنند وتســـلیم فشارهای 
درونـــی و بیرونی نشـــوند، اوضاع فوتبـــال کاماً اصاح 
خواهد شـــد.  اگـــر مدیران عامل و سیســـتم مدیریتی 
تیم های متخلف نقره داغ شـــوند، دیگـــر هیچ مدیری 
جرأت تخلف و ارتباط گیری با جریـــان دلالی را ندارد و 
رفته رفته بســـاط فســـاد و لابی بازی در فوتبال برچیده 
می شـــود. هرچند بـــه نظر می آیـــد قوانیـــن در فوتبال 
ایران صرفاً برای اباغ به باشـــگاه ها نوشـــته می شود و 
امیـــدی به اجرای آنها وجود ندارد امـــا امیدواریم روزی 
شـــاهد فوتبالی پاک در لیگ برتر کشـــورمان باشـــیم تا 
هواداران از تماشـــای یک رقابت جذاب و ســـالم لذت 

کافی را ببرند.

کربکندی: دلال ها یک 
تیم کامل را می بندند

رســـول کربکنـــدی، مربی ســـابق فوتبـــال درخصوص 
پیگیـــری مســـئولان مربوطـــه در موضـــوع فســـاد در 
فوتبال به »ایـــران« می گوید: »من زمانـــی که در صبای 
قـــم بودم موضـــوع فســـاد در فوتبال را مطـــرح کردم و 
در واقـــع جـــزو اولین افـــرادی بودم که ایـــن موضوع را 
در کنفرانـــس خبـــری اعام کـــردم و گفتم کـــه فوتبال 
مـــا کثیـــف اســـت امـــا در آن زمـــان هیچ کـــس از من 
نپرســـید که کجـــای این فوتبـــال کثیف اســـت، نه تنها 
از مـــن ایـــن ســـؤال را نپرســـیدند بلکـــه در آن زمان به 
دلیل مطرح شـــدن این موضوعـــات، 3 میلیون تومان 

جریمه شـــدم.«
او صحبت هایـــش را این گونـــه ادامه می دهد: »فســـاد 
در فوتبـــال وجود دارد اما هیچ گاه عزمـــی برای مبارزه با 
آن وجود نداشـــته و حالا نمی دانم که چه شـــده بحث 
مبـــارزه با فســـاد را جدی تـــر مطرح می کنند. ســـال ها 
آرزوی مـــن ایـــن بوده کـــه فوتبال به ســـمت پاکی برود 
کـــه البته به آرزویم نرســـیدم. تـــا زمانی کـــه دلال ها در 
فوتبـــال فعالیت کنند، می توان ایـــن اتفاقات را طبیعی 
بدانیم. دلال ها یـــک تیم کامل را می بندنـــد و در قبال 

آن پول کانـــی می گیرند.«
این مربی اســـبق ســـپاهان بیان می کنـــد: »البته قطعاً 
این افـــراد تنها نیســـتند و در داخل باشـــگاه ها افرادی 
هســـتند که آنها را حمایت می کنند. هر جا پول باشـــد 
فســـاد هم وجود دارد. کســـانی که دست شان به سفره 
فوتبال نمی رســـد از طریق دیگـــری می خواهند به پول 
برســـند. در فوتبال ایران پول های دولتی زیادی هزینه 
می شـــود و بیشـــتر مدیران ما هم مدیر هزینه هستند. 
نظارت چندانی هم روی این هزینه ها نیســـت و همین 

مســـأله زمینه فساد بیشـــتر را فراهم می کند.«
کربکندی در پایـــان می افزاید: »برخی مربیان ناموفق، 
برای آنکه بیشـــتر در فوتبـــال بمانند و ســـود ببرند، به 
ســـمت خـــاف می رونـــد و برای بقـــای خود دســـت به 
تخلف می زنند. در طول ســـال های اخیر از خاف های 
کوچک به راحتی گذشـــتیم و رهایشـــان کردیم و حالا 
کار بـــه اینجا رســـید کـــه فســـاد در درجه بالایـــی وجود 
دارد و مبارزه با آن بســـیار سخت اســـت. در گذشته در 
تیم های پایه کســـانی رشـــد می کردند که استعدادهای 
خوبی داشـــتند امـــا امروز کســـانی رشـــد می کنند که 
پدران شـــان پول داشـــته باشـــند و بتواننـــد پول خرج 

» . کنند

نادر فریادشیران: 

فساد و زد و بند وجود دارد
ناصر فریادشیران: 

فوتبال ایران در تاریکی مطلق است
نـــادر فریاد شـــیران در واکنـــش به تیتـــر یک ایـــران ورزشـــی  پیرامون مبحث فســـاد در 
فوتبـــال ایران توضیح داد: »ما ســـال ها اســـت که داریـــم فریاد می زنیـــم در فوتبال ایران 
فســـاد وجود دارد و متأســـفانه این ســـخنان ما به برخی هـــا برمی خورد، حتـــی گاهی ما را 

تهدید هـــم می کنند!«
وی بـــا بیان اینکه تقریبـــاً در اکثر تیم های صنعتـــی زد و بند مالی وجـــود دارد، افزود: »ما 
بارها به رســـانه ها گفتیـــم در تیم های صنعتـــی اتفاقاتی رخ می دهد که طبیعی نیســـت، 
به طـــور مثال شـــما نگاه کنیـــد تیم فوتبال ســـایپا به چه حـــال و روزی افتاده اســـت. اگر 
ما به موضوع فســـاد اشـــاره می کنیـــم به  این دلیل اســـت که دلمان به حـــال این فوتبال 

می سوزد.«
نادر فریادشـــیران در پایـــان تصریح کرد: »در مـــورد این موضوع حتماً باید شـــخص وزیر 
ورزش ورود کند و با تشـــکیل یک کارگروه متشکل از افراد خبره حسابرسی و کارشناسان 

قوه قضائیه تمام این اســـناد را مورد بررســـی قرار دهد.«

ناصر فریادشـــیران درباره تیتر یک ایران ورزشـــی پیرامون مبحث فســـاد در فوتبال توضیح 
داد: »ابتـــدا امیـــدوارم این حرکت شـــما تا رســـیدن به نتیجه نهایـــی ادامه پیـــدا کند؛ اما 
درباره مبحث فســـاد در فوتبال باید بگویم این مســـأله سال هاســـت که وجـــود دارد و بنده 
به شـــخصه هفده ســـال قبـــل در یـــک مصاحبه، بـــرای اولین بـــار از خیلی از این فســـادها 
پرده برداشـــتم؛ امـــا انگار آقایـــان در گوش خود ســـرب ریخته بودند و نمی خواســـتند این 

صحبت های ما را بشـــنوند!«  
ناصـــر فریادشـــیران تصریح کرد: »من خـــودم در دوره حضـــور حاج آقا علی پـــور در کمیته 
اخـــاق مأموریت ویـــژه ای درباره مســـأله فســـاد در فوتبـــال دریافت کـــردم و چیزهایی در 
ایـــن فوتبال دیـــدم که اصاً تصـــورم درباره فوتبال عوض شـــد؛ این آدم ها به صورت شـــبکه 
مافیایی در فوتبال ما رخنه کرده اند و هرکس آنها را افشـــا کند، او را خانه نشـــین می کنند. 
چـــه از مبحـــث رمالی گرفته، چـــه از مبحث جادوگری و چه موارد دیگر، متأســـفانه فســـاد 

در فوتبـــال ما بیـــداد می کند و فوتبـــال ایران در تاریکی مطلق اســـت.«

پورتـــو در دو هفتـــه آینـــده دو مســـابقه 
خارج از خانـــه در لیگ برتر و فینال جام 
حذفی پرتغال مقابل براگا و اســـپورتینگ 
لیســـبون دارد و به همین دلیل یکشنبه 
شـــب آخرین بازی خانگی خود در فصل 
۲4-۲0۲3 در ورزشـــگاه دراگائـــو را برابـــر 
بوآویشـــتا انجـــام  داد. مهـــدی طارمی با 
اینکـــه هفته قبل یـــک گل زد و یک پاس 
گل داد، در دیدار یکشنبه شب به عنوان 
یـــار جانشـــین از دقیقـــه ۵9 بـــه زمیـــن 
آمـــد ولـــی در همین مـــدت کوتـــاه هم 
دوبـــاره توانایی هـــای خود را بـــه نمایش 
گذاشـــت و بـــا گرفتـــن یـــک اخراجی از 
تیـــم حریـــف و زدن گل دوم و برتـــری 
تیمـــش در دقیقـــه ۸+90 اســـتثنایی کار 
کرد تا وداع شـــکوهمندانه و البته تلخی 
داشته باشـــد. او پس از باز کردن دروازه 
بوآویشتا خوشحالی کوتاه مدتی داشت 
و پـــس از آن فقـــط اشـــک می ریخت که 

ایـــن اتفاق پـــس از ســـوت پایـــان بازی 
هـــم رخ داد. طارمـــی کـــه چهـــار ســـال 
فوق العـــاده را همـــراه با پورتو داشـــت و 
همـــراه با این تیـــم به قهرمانـــی در لیگ 
برتـــر، جام حذفـــی و ســـوپرجام فوتبال 
پرتغال رســـید و حضور در جمع هشـــت 
تیم پایانی لیگ قهرمانـــان اروپا و گلزنی 
مقابـــل تیم هـــای بـــزرگ مثل چلســـی، 
یوونتـــوس، لیورپـــول و... را تجربه کرد، 
یکشـــنبه شـــب آخریـــن بـــازی خـــود با 
پیراهن اژدهایان را در ورزشگاه دودراگائو 
انجام داد و بشـــدت از این اتفاق ناراحت 
بود. این مهاجم که خـــود را برای انتقال 
بـــه اینترمیان آمـــاده می کنـــد، پس از 
پایان بازی بشـــدت گریه می کرد و سرش 
و مربیـــان  را روی دوش هم تیمی هـــا 
گذاشـــته بود تا کمی آرام شود و لحظاتی 
بعد هم به ســـمت تماشـــاگران رفت و از 

آنهـــا خداحافظی کرد.

طارمی پایان اشکباری در دراگائو داشت

خداحافظی با گل و گریه
مدیرکل ورزش و جوانان استان 
تهران از افتتاح 14۷ پروژه در ۲ 

سال گذشته خبر داد. 
علی جـــوادی مدیـــرکل ورزش 
و جوانان اســـتان تهـــران درباره 
افتتـــاح پروژه های نیمـــه تمام 
ح  فتتـــا ا نگیـــن  میا «  : گفـــت
پروژه های ورزشی تا قبل از این، 
۲ پروژه در طی سال بوده است. 
در حالی که در بحث کلنگ زنی 
بین مدیران، مســـابقه ای وجود 
داشت ولی ما در ۲ سال گذشته 
14۷ پـــروژه را افتتـــاح کردیم. از 
روز اول خدمتم در این مجموعه 
حـــدود 1۵0 پروژه باز داشـــتیم و 
به دنبال اتمام و  افتتاح آنهایی 
بودیم کـــه دردی را درمان کند و 

به آن مکان کمک دهد.« 
جوادی با اشاره به کمک بخش 
خصوصـــی در اتمـــام پروژه هـــا 
ادامه داد: »همه این پروژه ها با 
منابع دولتی به پایان نرسیده و 
برای اتمام آن پروژه ها به سراغ 
ارگان های دیگـــری رفتیم که در 
این مســـأله اهمیـــت ارتباطات 
مشخص می شود که توانستیم 
مدیـــران دیگـــر را بـــه صـــورت 
قانونی قانـــع کنیم تا در تکمیل 

پروژه های ما قدم بردارند.«

جوادی: در ۲ سال گذشته 
1۴۷ پروژه افتتاح کردیم


